
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Prijedlog zaključka o hitnoj sanaciji i povratku gradskog bedema  
na njegovo mjesto na Klobučarićevom trgu 

 



Rijeka, 7. rujna 2022. godine  

 

GRADSKO VIJEĆE GRADA RIJEKE 

n/r predsjednice vijeća Ane Trošelj 

                                                                     

Na temelju članka 82. stavka 2. i članka 83. Poslovnika Gradskog vijeća Grada Rijeke („Službene 

novine Primorsko – goranske županije“ broj 29/09, 14/13, i 22/13 – ispr. i „Službene novine 

Grada Rijeke“ broj 10/17, 14/18 i 2/19 – pročišćeni tekst, 2/20 i 3/21 ) Klub vijećnika Možemo!, 

Akcije mladih i Unije Kvarnera dana 7. rujna 2022. godine podnosi na raspravu i donošenje 

Gradskom vijeću grada Rijeke 

 

Prijedlog Zaključka o hitnoj sanaciji i povratku gradskog bedema na njegovo mjesto na 

Klobučarićevom trgu  

 

U prilogu:  

1. Obrazloženje prijedloga Zaključka o hitnoj sanaciji i povratku gradskog bedema na 

njegovo mjesto na Klobučarićevom trgu  

2. Prijedlog zaključka 

 

Za izvjestitelje po ovoj točki dnevnog reda određeni su Vedran Vivoda, Nebojša Zelič i Robert 

Salečić.  

 

Predsjednik Kluba 

Možemo!, Akcije mladih i Unije Kvarnera 

Vedran Vivoda  

   

DOSTAVITI: 

1. Gradskom vijeću Grada Rijeke 

2. Gradonačelniku Grada Rijeke, gospodinu Marku Filipoviću 

3. Pismohrani  



OBRAZLOŽENJE PRIJEDLOGA ZAKLJUČKA O HITNOJ SANACIJI I POVRATKU GRADSKOG BEDEMA NA 

NJEGOVO MJESTO NA KLOBUČARIĆEVOM TRGU 

 

Srednjovjekovni zid na Klobučarićevom trgu zaštićeno je kulturno dobro, koji je zbog izgradnje 

podzemne garaže 2004. godine uklonjen s trga i razrezan te deponiran punih osamnaest godina stoji 

uz Crkvu Blažene Djevice Marije. Zid je po završetku izgradnje garaže trebao biti vraćen na izvorno 

mjesto, međutim to se do danas nije dogodilo. Ti su preostali dijelovi srednjovjekovnog bedema s 

antičkim temeljima već godinama izmješteni i nikako da dočekaju bolje dane. Pitanje je i u kakvom su 

danas stanju. Na naše pitanje gradonačelnik Rijeke odgovorio je da povratak srednjovjekovnog zida na 

izvornu lokaciju, uzimajući u obzir trenutačno stanje Klobučarićevog trga, nije izvjestan, zbog čega će 

se ova mogućnost sagledati u kontekstu cjelovitog rješenja uređenja Klobučarićevog trga.  

Radi se o zidu riječkog Starog grada koji datira iz 17. stoljeća i kroz povijest je imao obrambenu ulogu, 

odnosno bio je u funkciji sustava obrane cijeloga grada, a važno je spomenuti i kako njegov unutarnji 

dio najvjerojatnije ima antički sloj. Zid tako predstavlja vrijedan ostatak antičke i srednjovjekovne 

baštine grada, a postavljen na vidljivom mjestu na Klobučarićevom trgu izravno je svjedočio o najranijoj 

povijesti našega grada. 

U  knjizi »Kako čitati grad – Rijeka jučer, danas« Radmile Matejčić i to odlomak »Gradski bedem: Torzo 

– svjedočanstvo drevnosti«.  

Citiramo:  

»Novim ljudima, željnim profita…, nije odgovarao život u skučenom opasaču bedema koji više nisu 

potrebni. Na njihove velike molbe car Josip II. popušta i donosi, zapravo po riječku spomeničku baštinu, 

fatalnu odluku. Rijeka od 1780. godine ima dozvolu za rušenje svojih vjekovnih bedema i kula. Ta se 

odredba hitro provodi, zatrpavaju se rovovi, ruši se prvo potez zidina na Korzu, zatim u Supilovoj ulici. 

Nasreću, u tom naletu ostaju nedirnuti Kaštel, sjeverni bedemi, odnosno potez bedema od kule Lešnjak 

do kule kod Gornjih vrata. Dio tog bedema služio je kao sjeverni zatvarač samostana benediktinki. Toj 

činjenici možemo zahvaliti da nam se do danas uščuvao u parku iza Zborne crkve kao povijesno 

svjedočanstvo riječke drevnosti. 

Kada su 1911. godine porušene crkva sv. Roka i samostan benediktinki, u Rijeci je već svijest o 

zaštiti spomeničkih vrijednosti bila dovoljno razvijena pa je zidina ostala nedirnuta kao torzo. Malo je 

nedostajalo da ga se zabunom, kao dio ruševina iz bombardiranja, početkom 1952. ne poruši. Srećom 

je novinar Branko Rupnik promptno reagirao preko Riječkog lista pa je rušenje odmah zaustavljeno, a 

u istom listu je dr. Branko Fučić argumentirano obrazložio javnosti vrijednost tog fragmenta riječke 

prošlosti. Zid je oko 1974. godine konzerviran…« 

Kao što smo spomenuli,  2004. godine, simbol dugovjeke povijesti Rijeke uklonjen zbog 

izgradnje podzemne garaže. Izgrađena je uz Klobučarićev trg i nova zgrada, a prisjetimo se i epizode 

kad se na ovom mjestu usred grada stvorila močvara i kojoj su plivale zmije i žabe , a pohodile su je i 

rode. Na žalost, mnogi Riječani su već zaboravili, a oni mlađi nikada nisu ni doživjeli riječki 

srednjovjekovni zid koji je nekada ponosno stajao na jednom od najstarijih i povijesno značajnih riječkih 

prostora, Trgu Ivana Klobučarića. 

Povratak zida na svoje mjesto, osim zaštite i pravilnog predstavljanja dijela Riječke fortifikacije, 

predstavlja i značajni napredak u očuvanju Riječkog povijesnog identiteta. 

 



PRIJEDLOG ZAKLJUČKA  

Na temelju članka 46. Statuta Grada Rijeke („Službene novine Primorsko-goranske županije“ 

broj 24/09, 11/10 i 5/13 i „Službene novine Grada Rijeke” broj 7/14, 12/17, 9/18 i 11/18 – 

pročišćeni tekst, 2/20 i 3/21)) i članka 77. stavka 1. Poslovnika Gradskog vijeća Grada Rijeke 

(„Službene novine Primorsko-goranske županije“ broj 29/09, 14/13 i 22/13 – ispr. i 

„Službene novine Grada Rijeke“ broj 10/17, 14/18 i 2/19 – pročišćeni tekst, 2/20 i 3/21)), 

Gradsko vijeće Grada Rijeke, na sjednici _____________ godine, donijelo je sljedeći 

 

 

ZAKLJUČAK 

 

1. Nalaže se Gradonačelniku i Odjelu za kulturu da do kraja 2022. godine naprave procjenu 

troškova sanacije i povratka gradskog bedema na njegovo mjesto na Klobučarićevom trgu 

2. Nalaže se Gradonačelniku i Odjelu za kulturu da uvrsti u proračun za 2023. godinu trošak 

sanacije i povratka gradskog bedema na njegovo mjesto na Klobučarićevom trgu  

3. Nalaže se Gradonačelniku i Odjelu za kulturu da se javni natječaj za izvođača radova 

sanacije i povratka gradskog bedema na njegovo mjesto na Klobučarićevom trgu održi u 

prvom kvartalu 2023. godine 

4. Nalaže se Gradonačelniku i Odjelu za kulturu da se radovi na sanaciji i povratak gradskog 

bedema na njegovo mjesto na Klobučarićevom trgu pokrene do kraja 2023. godine 


